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Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har den 10. juni 2014 stillet føl-
gende spørgsmål nr. 399 (Alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, 
som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af 
udvalget (MFU) Karen J. Klint (S). 

 

Spørgsmål nr. 399:  
’’Ministeren bedes i forlængelse af besvarelsen af FLF alm. del – samrådspm. 
AH oplyse, hvornår man forventer at den iværksatte undersøgelse, som sund-
hedsstyrelsen m.fl. gennemføre af beboere og personale på plejehjemmet er 
tilendebragt, jf. http://sundhedsstyrelsen.dk/da/nyheder/2014/tilfaelde-af-svine-
relateret-stafylokok-mrsa-cc-398-paa-fynsk-plejehjem.” 
 

Svar: 
Jeg er blevet orienteret af Sundhedsstyrelsen om, at den planlagte undersø-
gelse for MRSA-bakterier af beboere og personale på en enhed på et odense-
ansk plejecenter er afsluttet. 
 
Sundhedsstyrelsen har endvidere oplyst, at undersøgelsen har vist, at ingen af 
de nuværende beboere eller personalet i den pågældende enhed er smittede 
eller er raske bærere af MRSA-bakterien. Sundhedsstyrelsen har derfor ikke 
fundet grundlag for at iværksætte yderligere forholdsregler på stedet. 

 

Plejehjem er dog omfattet af Sundhedsstyrelsens ”Vejledning om forebyggelse 
af spredning af MRSA”, hvoraf særlige forholdsregler vedr. forebyggelse af 

smitte med MRSA fremgår.  
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